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PROTOKÓŁ Nr III /2014 

 
z obrad III sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2014 r.                       
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu. 
 
 
Ad punktu 1 porządku obrad  
 
 Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył III sesję Rady Miejskiej 
w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał.  
 
W załączeniu lista obecności  

       / załącznik nr 1/  
 

 
Ponadto w sesji brali udział: 
 

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia 
2. Piotr Klein – Zastępca Burmistrza Dzierzgonia 
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia 
4. Mirosław Żywicki – Sekretarz Dzierzgonia 
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika Referatu Techniczno – Inwestycyjnego, Rolnictwa                           

i Ochrony Środowiska 
6. Danuta Komar-Bruniecka – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                             

w Dzierzgoniu 
7. Wojciech Demko – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury 
8. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego 
9. Marek Cieciora – Radny Rady Powiatu Sztumskiego 
10. Piotr Kluska – terapeuta, członek GKRPA 
11. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu 
12. Maciej Karabin – Dyrektor Gimnazjum w Dzierzgoniu 
13. Kazimierz Bieliński – Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
14. Małgorzata Borzym –Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
15. Wiesława Tonkowicz – Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej 
16. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

 
W załączeniu listy obecności 
 

         / załącznik nr 2-3 / 
 
 
 
 
 
 
        



2 

Ad punktu 2 porządku obrad  
 
 Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła 
jednomyślnie: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 8 grudnia 2014 r. 
4. Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami: 

1/ przedstawienie informacji, 
2/ dyskusja i przyjęcie informacji. 

 
5. Wnioski i zapytania. 

6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2019: 

1/ przedstawienie projektu uchwały, 

2/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały o 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2019, 

3/ odczytanie opinii Komisji Stałych przez jej Przewodniczących, 

4/ dyskusja, 

5/ głosowanie nad projektem uchwały. 

 

7. Uchwalenie budżetu Gminy Dzierzgoń na 2015 r.: 

1/ przedstawienie projektu uchwały, 

2/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Dzierzgoń na 2015 rok, 

3/ odczytanie opinii Komisji Stałych przez jej Przewodniczących, 

4/ dyskusja, 

5/ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  
 

8. Wydatki budżetu gminy, które w 2014 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego: 
1/ przedstawienie projektu uchwały, 
2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej, 
3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 

9. Przyjęcie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
dla Gminy Dzierzgoń na rok 2014–2017”: 

1/ przedstawienie projektu uchwały, 

2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej, 

3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
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10. Przyjęcie „Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Dzierzgoń na lata 2015                
–2018”: 

1/ przedstawienie projektu uchwały, 

2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej, 

3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 

11. Zaopiniowanie wniosku Nadleśnictwa Susz w sprawie uznania lasów za ochronne 
położonych w gminie Dzierzgoń:  

      1/ przedstawienie projektu, 
      2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej, 
 3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 
12. Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy: 
      1/ przedstawienie projektu uchwały, 
 2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej 
      3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 
13. Określenie warunków i trybu finansowania sportu w gminie Dzierzgoń: 
      1/ przedstawienie projektu uchwały, 
 2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej 
      3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 
14. Zarządzenie wyborów do organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy 

Dzierzgoń: 
      1/ przedstawienie projektu uchwały, 
 2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej 
      3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 
 
15. Uchwalenie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 2015 r.: 
      1/ przedstawienie projektu uchwały, 
 2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej 
      3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 

 
16. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu                       

na 2015 r. 
      1/ przedstawienie projektu uchwały, 
 2/ stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej 
      3/ dyskusja i podjęcie uchwały. 

 
17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
18. Wolne wnioski. 
19. Komunikaty Przewodniczącego Rady. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad punktu 3 porządku obrad  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z  II sesji Rady Miejskiej                      
w Dzierzgoniu z dnia 8 grudnia 2014 r., który Rada przyjęła jednomyślnie. 
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Ad punktu 4 porządku obrad 
 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła ustną informację z działalności za okres 
między sesjami, w której poinformowała o: 

1. Spotkaniach z mieszkańcami 12 sołectw i 3 osiedli wiejskich gminy Dzierzgoń. 
2. Spotkaniu z proboszczem parafii p.w. Trójcy Przenajświętszej i siostrami z Zakonu Sióstr 

Elżbietanek w sprawie uroczystości obchodów rocznicy męczeńskiej śmierci siostry 
Teodory Witkowskiej. 

3. Spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Sztumie z okazji przekazania samochodów 
służbowych Powiatowej Komendzie Policji. 

4. Spotkaniu z przedstawicielami firmy Windfarm w sprawie budowy ferm wiatrowych                    
w gminie Dzierzgoń. 

5. Spotkaniu z przedstawicielami Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Solidus”                  
w sprawie funkcjonowania służby zdrowia w gminie Dzierzgoń. 

6. Udziale w spotkaniach wigilijnych zorganizowanych przez Koło Diabetyków i Klub Seniora 
„Złota Jesień”. 

7. Udziale Zastępcy Burmistrza w spotkaniu wigilijnym  pracowników Rejonowego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 

8. Spotkaniu w właścicielem stacji paliw SIGMA przy ulicy Zawadzkiego w sprawie 
rozbudowy stacji. 

9. Spotkaniu z przedstawicielem firmy Polskie Górnictwo Naftowe i Gazownictwo S.A.                  
z Gdańska w sprawie zakupu budynku po byłej gazowni w Dzierzgoniu. 

10. Podpisaniu aneksu do umowy z Marszałkiem Województwa Pomorskiego w sprawie 
świetlicy w Nowinach. 

11. Udziale w Wojewódzkim Przeglądzie Stołów Wigilijnych w Starym Polu. 
12. Spotkaniu z komendantem Powiatowej Straży Pożarnej w sprawie potrzeb jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych w gminie Dzierzgoń. 
13. Udziale w uroczystościach odsłonięcia posągu Świętej Katarzyny Aleksandryjskiej                         

w Dzierzgoniu. 
14. Podpisaniu porozumienia międzygminnego w sprawie włączenia gminy Dzierzgoń do 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. 
15. Podpisaniu aktów notarialnych na sprzedaż nieruchomości gminnych. 
16. Wydaniu 16 zarządzeń w sprawach funkcjonowania Urzędu Miejskiego i gminy. 

 
 
Radny Ryszard Świder – mam dwa pytania, jedno dotyczy wielkości działki która miałaby być 
przeznaczona pod rozbudowę stacji paliw, czy nie zabierzemy zbyt dużo placu zabaw? Drugie 
pytanie dotyczy budynku gazowni, czy nie jest on wpisany do rejestru zabytków czy nie będzie 
problemu w przypadku modyfikacji? 
 
Burmistrz  – jest to tylko kawałek tego rogu, będziemy to ustalać z mieszkańcami osiedla, dowiemy 
się czy mieszkańcy będą chcieli plac zabaw zagospodarować, czy sprzedać ten teren.  
Z tego co się orientowaliśmy, to stanu obecnego budynku po byłej gazowni nie będziemy jakoś 
szczególnie zmieniać struktury tego budynku. Jeśli chodzi o jakiś dodatkowy magazyn, to jest taki 
magazyn z tyłu, ale jako oddzielny budynek. 
 
Radna Emilia Tkacz – z tego co zrozumiałam, póki co nie będzie pediatry w Dzierzgoniu? 
 
Burmistrz – pytałam spółkę lekarską, czy któraś z Pań robi specjalizację pediatry. Panie 
stwierdziły, ze żadna nie robi takiej specjalizacji. Jest to dodatkowa działalność, dodatkowy 
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kontrakt.  Będziemy rozmawiali ze specjalistami, aby w Dzierzgoniu były świadczone usługi 
pediatryczne. 
 
Przewodniczący Rady – umowa wiąże dwie strony, Gminę i spółkę Solidus. Gmina zobowiązała 
się brać tak niski czynsz dzierżawny za ten budynek w zamian za pewne usługi. W tych usługach jest 
zapisane Poradnia Dziecięca, nie budynek, tylko usługi leczenia dzieci. Spółka Solidus do dnia 
dzisiejszego z tego punktu umowy się nie wywiązywała, czy konsekwencje będziemy wstecz 
wyciągać, czy Pani Burmistrz, to tego nie wiemy. Są to dwa kontrakty. Trzeba szukać specjalistów 
lub nowej firmy, która w jednym pakiecie zagwarantuje nam to wszystko, ponieważ taka potrzeba 
istnieje, leczenia dzieci. Sprawa jest skomplikowana, ale do tego tematu na pewno wrócimy. 
 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności Burmistrza 
Dzierzgonia za okres między sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 
14 radnych. 
 

 
Ad punktu 5 porządku obrad 

 
Radny Andrzej Pskiet – z uwagi na to, że mieszkańcy Dzierzgonia zadają pytania na które nie 
potrafię odpowiedzieć, to zapytam Panią Burmistrz, dlaczego zmieniła Pani strukturę 
organizacyjną Gminy, w wyniku których rozdzielone zostały stanowiska Zastępcy Burmistrza                 
i Sekretarza? Jaki jest zakres obowiązków Pani Zastępcy? Proszę o podanie wynagrodzenia 
Zastępcy Burmistrza i Sekretarza? Interesuje mnie pensja podstawowa i dodatek funkcyjny. Jakie 
przygotowanie zawodowe i merytoryczne do pełnienia tych funkcji ma Pani Zastępca? I pytanie, 
które zdarzało się najczęściej to, dlaczego na to stanowisko nie został powołany młody, 
wykształcony, kreatywny mieszkaniec naszej Gminy? Ostatnie pytanie, czy Pani decyzja nie 
wyczerpała znamion nepotyzmu? Jestem zaniepokojony roszadami personalnymi i będę bacznie to 
obserwował i pytał, zwłaszcza o zmiany personalne. 
 Czy w Urzędzie jest przeprowadzana jakaś kontrola? Takie informacje do mnie dotarły                 
z Urzędu Kontroli Skarbowej. Jeżeli tak, to co było przedmiotem tej kontroli?  
 

 
Ad punktu 6 porządku obrad 
 

1/ projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na 
lata 2015 – 2019 przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin. 

 

         / załącznik nr 4/ 

 

2/ opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały o Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015-2019 odczytała Skarbnik. 

 

         / załącznik nr 5/ 
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3/ Przewodniczący Komisji Stałych odczytali pozytywne opinie o projekcie uchwały                      
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015                 
– 2019. 

 

4/  Przewodniczący Rady – wskaźnik, o którym Pani Skarbnik nas poinformowała, czyli 19,67 % 
dotyczy planowanych dochodów, tak naprawdę dochody własne naszej Gminy to ok 9 %, czyli 
zadłużenie w stosunku do dochodów własnych osiąganych z tytułu podatków, jest znacznie wyższe. 
To tylko taka uwaga. Nasza Gmina, dochody Gminy, oparte są o dotacje, subwencje. Mam nadzieję, 
że w dalszej przyszłości dochody własne będą trochę wyższe. Nasze dochody własne, o ile dobrze 
pamiętam to ok. 9 mln, czyli zadłużenie to ok. 2/3. 

 

5/  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wymieniony w pkt 1. 

Uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015 
– 2019 Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
W załączeniu uchwała Nr III/16/2014  

         / załącznik nr 6/ 
 
 

Ad punktu 7 porządku obrad 

1/ Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dzierzgoń na 2015 r. przedstawiła 
Skarbnik. 

         / załącznik nr 7/ 

 

2/ Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Dzierzgoń na 2015 rok. 

         / załącznik nr 8/ 

 

3/ Przewodniczący Komisji Stałych odczytali pozytywne opinie o projekcie budżetu Gminy 
Dzierzgoń na 2015 r. 

 

 

4/  Radny Krzysztof Haber – odczytałem opinię Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska                    
i większością zaopiniowaliśmy budżet pozytywnie, z tym, że miałem uwagi. Na zmniejszeniu budżetu 
Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury najbardziej ucierpią świetlice wiejskie.   

Przewodniczący Rady – Dzierzgoński Ośrodek Kultury dostał więcej niż w poprzednim roku, nie 
zabrano, ale wprost przeciwnie dodano 40 tysięcy złotych. Zgadzam się, że świetlice wiejskie są dla 
nas istotnym elementem wychowawczym. Z deklaracji Pani Burmistrz wynika, że być może 
powstanie nadwyżka budżetowa, o co się staramy. Informuję, że siedziba firmy Kram została 
przeniesiona do Dzierzgonia, więc to będzie kolejne kilkadziesiąt złotych. Dzierzgońskiemu 
Ośrodkowi Kultury dodano 40 tysięcy, natomiast Klub Sportowy z tego budżetu musi utrzymać cały 
obiekt, w tym 110 dzieci i młodzieży ma tam zajęcia.  
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Radny Krzysztof Haber – jeśli w projekcie budżetu było 708 tys., a teraz jest 678 tys., to jest to 
mniej. 

Przewodniczący Rady - Dzierzgoński Ośrodek Kultury dostał najwięcej. Żadna inna instytucja nie 
dostała tak dużo. DOK ma znakomite możliwości zarabiania, żadna inna instytucja takich 
możliwości nie ma.  

Burmistrz  – podjęłam decyzję o chwilowym przeniesieniu osób które nie mogły mieszkać                        
w budynkach zagrożonych zawaleniem i to była decyzja Nadzoru Budowlanego. Nie będą tam 
mieszkać rok. Jestem po spotkaniach w poszczególnych miejscowościach i na tą chwile kierownicy 
jednostek poinformowali, że nie ma wolnych mieszkań, ale dowiadujemy się, że są mieszkania 
wolne. Podejmiemy jak najszybciej działania, żeby na początku stycznia nie obciążać hotelu. 
Podjęłam też decyzję o przeniesieniu na 2 tygodnie rodziny z ul. Okrzei, u której przeprowadzony 
został remont w ramach akcji „Szlachetna Paczka”.   

Radny Andrzej Pskiet – Gmina płaci też za mieszkania Spółdzielni Mieszkaniowej, jeśli Dom 
Kultury prowadzi działalność gospodarczą, to uważam, że też symbolicznie powinno się za to 
zapłacić.  

Radny Andrzej Pskiet - został zmniejszony budżet szkół, myślę, że i tak będzie Pani Burmistrz 
musiała znaleźć pieniądze na inwestycje, żeby wyremontować placówki. 

Burmistrz  – nie mówię, że pieniędzy nie znajdę, zrobię wszystko żeby wpływy do budżetu były 
coraz większe. Nie znam takiej gminy, która dokłada 100 % budżetu do szkół. Inne gminy dokładają 
30 – 40%, nie jesteśmy tak bogatą Gminą, żeby dokładać 100 tys. do szkół, nie ma wtedy pieniędzy 
na mieszkania, na drogi i inne inwestycje. Zapewniam, że nie będę oszczędzała na oświacie                       
i uczniach. Najważniejszy jest rozwój dzieci. Można to zrobić w inny sposób, mniejszym budżetem. 
Przyjrzę się szczegółowo każdej placówce.  

Przewodniczący Rady – Panią Burmistrz społeczeństwo wybrało, my jesteśmy tylko po to, żeby jej 
pomóc a nie przeszkadzać. My jesteśmy po to żeby ją nadzorować. Społeczeństwo wybrało                     
w wolnych wyborach. Postawiliśmy budżet co do którego mamy mniejsze lub większe wątpliwości. 
Przeanalizowałem, rozmawiałem dzisiaj w Pasłęku na temat dopłat do subwencji. Rzeczywiście to 
się utrzymuje na poziomie 20 – 30%, dopłaty gminy do subwencji. Państwo określiło, że na 
utrzymanie szkół powinno wystarczyć ok. 6,5 mln, my dopłacamy. Uważam, że Pani Burmistrz ma 
słusznie wątpliwości co do właściwego wydatkowania tych pieniędzy. Być może po roku czasu 
stwierdzi, że inaczej nie można. My jesteśmy od uchwalania budżetu, Pani Burmistrz odpowiada za 
realizację tego budżetu. Mamy prawo rozliczać Panią Burmistrz za realizację tego budżetu. 

Radna Emila Tkacz – 30 - 40 % to średnio dotacja do subwencji w Pasłęku, jak radzą sobie 
szkoły? 

Przewodniczący Rady – radzą sobie, tak ustalono budżet i tak to funkcjonuje. 

 

5/  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wymieniony w pkt 1. 

Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dzierzgoń na 2015 r. Rada podjęła 10 głosami „za” 
przy 4 głosach „wstrzymujących”. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
W załączeniu uchwała Nr III/17/2014  

         / załącznik nr 9/ 
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Przewodniczący Rady o godzinie 16.40 ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie powrócono do porządku obrad. 
 

 
 
 

Ad punktu 8 porządku obrad 
 
1/ projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2014 r. nie wygasają z upływem 
roku budżetowego przedstawiła Skarbnik. 

     
          / załącznik nr 10/ 

 
2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 

 
 

3/ Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały                           
.Uchwałę w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2014 r. nie wygasają z upływem roku 
budżetowego Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/18/2014 
 

          / załącznik nr 11/ 
 
Ad punktu 9 porządku obrad 

 
1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na rok 2014–2017” przedstawiła Przewodnicząca 
GKRPA Danuta Komar – Bruniecka. 

     
          / załącznik nr 12/ 

 
2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
3/ Przewodniczący Rady -  mam pytanie odnośnie pozycji wynagrodzenia. Budżet wynosi 130 tys. 
zł, jest pozycja wynagrodzenia członków komisji. Chciałbym wiedzieć, ile w tym budżecie 
przeznaczone jest łącznie na wynagrodzenia? 
Przewodnicząca GKRPA Danuta Komar – Bruniecka – budżet wynosi 130 tys. zł, 10 tys. zł              
z Programu Przeciwdziałania Narkomanii, ponieważ Zarządzeniem Burmistrza sprawy związane             
z przeciwdziałaniem narkomanii są w gestii komisji alkoholowej i dodatkowe środki, które wpłyną, 
to łącznie ok. 160 tys. zł. Wynagrodzenie członków komisji to ok. 25 % budżetu. Przewodniczący                    
i Sekretarz wykonują zadania pełnomocnika Burmistrza ds. przeciwdziałania problemów 
alkoholowych. 
Przewodniczący Rady – wydaje mi się, że jest to stosunkowo dużo w stosunku do problemu ludzi, 
którzy mają problemy alkoholowe. 25% to dużo pieniędzy. Nie twierdzę, że ta komisja nie powinna 
funkcjonować czy też otrzymywać wynagrodzenia. Wydaje mi się, że to jest dużo, można było by 
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przeznaczyć te pieniądze na coś innego. Będzie problem hazardu, który już powinien wejść do 
naszych działań. Uważam, że już powinniśmy o tym mówić i się temu przeciwstawiać. 
Przewodnicząca GKRPA – na prośbę radnego, poprosiłam na sesję Pana Piotra Kluskę, który jest 
terapeutą w punkcie informacyjno – konsultacyjnym. 
Piotr Kluska terapeuta – Gminna Komisja Alkoholowa to taki dziwny, niezrozumiały twór, gdzie 
im więcej komisja zarobi, im więcej wyda pozwoleń na sprzedaż alkoholu, tym więcej będzie miała 
pieniędzy. Do zadań punktu konsultacyjnego, który prowadzę, to prowadzenie konsultacji, 
motywowanie wśród osób uzależnionych i wśród członków ich rodzin. Jeśli chodzi o hazard, to jest 
to najmodniejsze ostatnio uzależnienie, na dzień dzisiejszy, 50% uzależnionych przebywających na 
oddziale w Prabutach to osoby uzależnione od alkoholu czy narkotyków i hazardu. Punkt 
konsultacyjny zajmuje się wszystkimi uzależnieniami. W tym roku konsultacji w punkcie udzielono 
114 osobom, połowa z tych osób to osoby kierowane przez GKRPA. Ofiary przemocy to udzielone 
21 porad. 36 porad dla dorosłych członków rodzin alkoholowych. Kilkanaście osób systematycznie 
przychodzi na konsultację. Nie zawsze udaje się pomóc. Alkoholizm jest to choroba społeczna, 
dotyka bardzo wielu ludzi, więc nie żałujmy pieniędzy, żeby pomagać tym ludziom wychodzić z tej 
choroby.  
Radny Bogdan Toporkiewicz – ilu jest członków komisji? 
 
Przewodnicząca GKRPA odpowiedział, że jest 8 członków komisji. 
 
Przewodniczący Rady – ile pieniędzy przeznaczamy na punkt terapeutyczny? 
Przewodnicząca GKRPA – na punkt terapeutyczny przeznaczamy 19.380,00 zł. 
Przewodniczący Rady – na punkt terapeutyczny przeznaczamy 19.380,00 zł, a na wynagrodzenia 
dla członków komisji prawie 40 tys. zł, rozumiem, że takie punkty powinny być, tacy specjaliści też. 
Moja wątpliwość jest taka, że na wynagrodzenia członków komisji planujemy przeznaczyć więcej 
niż na bezpośrednią pomoc osobom, rodzinom osób uzależnionych. 
Piotr Kluska terapeuta – nie musi być Przewodniczącego, Sekretarza, ale ktoś te zadania musi 
wykonywać, więc na terenie Gminy trzeba byłoby zatrudnić pełnomocnika do spraw rozwiązywania 
problemów alkoholowych. Członkowie komisji otrzymują 170 zł netto za spotkanie, sumarycznie 
może robi się to jakaś kwota.  
Przewodniczący Rady – uważam, że trzeba pomagać bardzo i  nawet więcej, przy tej wiedzy którą 
posiadam, zabrałbym 10, 20 tysięcy z Klubu Sportowego, a dołożyłbym na bezpośrednią pomoc tym 
rodzinom. Trzeba przeznaczać jak najwięcej na bezpośrednią pomoc, a jak najmniej na koszty 
utrzymania. Jeśli pan Piotr Kluska to zatwierdza, to jestem za, a byłem przeciw. Nie mam już 
wątpliwości. 
Radny Andrzej Pskiet – ustawa konkretnie określa na co te środki mogą być wydane. Jestem 
członkiem tej komisji i problemów, które się spotyka jest dużo.  
Radny Dariusz Miszczuk – czy grupa, którą kilka lat temu prowadził pan Piotr Kluska jest dalej 
tak liczna? 
Piotr Kluska terapeuta – stan osób się zmienia, grupa istnieje, w grudniu była 11 rocznica jej 
powstania. Są chwile, w których tych osób jest raz mniej, raz więcej. Stałych bywalców jest ok. 18 
osób. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę              
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na rok 2014–2017” Rada podjęła jednomyślnie.                               
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/19/2014 

/ załącznik nr 13/ 
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Ad punktu 10 porządku obrad 
 
1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Dzierzgoń 
na lata 2015 –2018” przedstawiła Przewodnicząca GKRPA – Danuta Komar – Bruniecka. 
 

     
          / załącznik nr 14/ 

2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 

 
3/ Przewodniczący Rady – czy są osoby odpowiedzialne za realizację tego, czy z ramienia 
Gminy lub komisji będzie osoba odpowiedzialna za nadzór nad realizacją przez dyrektorów? 
Przewodnicząca GKRPA – nadzór pełni Przewodnicząca GKRPA, ponieważ razem z Sekretarzem 
pełnimy funkcję pełnomocnika, określamy zadania, sprawdzamy, nadzorujemy, układamy                        
wszystko w budżecie. 
 
  
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Dzierzgoń na lata 
2015 –2018” Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/20/2014 
 

          / załącznik nr 15/ 
Ad punktu 11 porządku obrad  

           
1/ projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Susz w sprawie uznania lasów 
za ochronne położonych w gminie Dzierzgoń przedstawił Wojciech Budziński. 
 

/ załącznik nr 16/ 
 
2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
3/ Przewodniczący Rady – z czym wiąże się uznanie tych lasów za ochronne i proszę jeśli to 
możliwe, o wskazanie konkretnie tych miejsc? 
Wojciech Budziński – w obrębie Pachoły są to niewielkie kompleksy leśne znajdujące się pomiędzy 
wsią Pachoły i Prakwice, są widoczne z obu stron dróg, pozostałe tereny znajdują się za Miniętami. 
Uznanie lasów za ochronne związane jest z tym, że Lasy Państwowe nie prowadzą planowej 
gospodarki leśnej, czyli nie wycinają drzew, nie nasadzają, pozostają tylko ekosystemy, które mają 
funkcję ochronną dla zwierzyny łownej. 
 

  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę                
w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Susz w sprawie uznania lasów za ochronne 
położonych w gminie Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 
radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/21/2014 

       / załącznik nr 17/ 
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Ad punktu 12 porządku obrad  
 
1/ projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy przedstawił Z-ca 
Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim. 
  

          / załącznik nr 18/ 
2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
3/  Dyskusji nie było. 

  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.                     
Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy Rada podjęła jednomyślnie.     
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
 W załączeniu uchwała Nr III/22/2014 
 

          / załącznik nr 19/ 
 
Ad punktu 13 porządku obrad 
 
1/ projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu w gminie 
Dzierzgoń przedstawił Sekretarz Gminy Dzierzgoń – Mirosław Żywicki. 

     
          /załącznik nr 20/ 

 
2/  Komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego zaopiniowała 1 głosem 
„za” przy 3 głosach „wstrzymujących”. 
 
3/  Wiceprzewodniczący Rady – czy ta uchwała nie zamknie drogi do partycypowania środków 
dla uczniowskich klubów sportowych? 
Sekretarz – uczniowskie kluby sportowe mogą ubiegać się o środki na mocy innej uchwały 
wynikającej z ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Środki, które zostały 
zabezpieczone w budżecie, są środkami przeznaczonymi na działalność klubów sportowych, jeżeli 
byłoby inaczej, musiałby zostać zabezpieczone środki na realizację zadania z kultury fizycznej, ale 
na mocy innej uchwały, wynikającej z ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
gdzie występuje droga konkursowa, gdzie kluby sportowe, mogą składać oferty w ciągu 21 dni od 
daty ogłoszenia konkursu.  

Odpowiadając na wątpliwości jakie zrodziły się na posiedzeniu Komisji Oświaty ze strony 
Radnego Ryszarda Świdra, uchwała mówi na co nie można przeznaczać dotacji i tak w paragrafie 8 
jest zapis w ust. 1 pkt. 3, gdzie mowa jest o tym, że dotacja nie może być przeznaczona na transfer 
zawodnika z innego klubu sportowego. 
 

  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę                
w sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu w gminie Dzierzgoń Rada podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/23/2014 

     / załącznik nr 21/ 
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Ad punktu 14 porządku obrad 
 
1/ projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych Gminy Dzierzgoń przedstawił Sekretarz Gminy Dzierzgoń – Mirosław Żywicki. 

 
          / załącznik nr 22/ 

 
      2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
 

3/  Dyskusji nie było.  
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę                

w sprawie zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy 
Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/24/2014 
 

          / załącznik nr 23/ 
Ad punktu 15 porządku obrad   

 
1/ projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 
2015 r. przedstawił Sekretarz Gminy Dzierzgoń – Mirosław Żywicki. 
 

     
          / załącznik nr 24/ 

 
      2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 
 

3/  Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę                   
w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 2015 r. Rada 
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/25/2014 
 

          / załącznik nr 25/ 
 

 
Ad punktu 16 porządku obrad  
 
1/ projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej                    
w Dzierzgoniu na 2015 r. przedstawił Sekretarz Gminy Dzierzgoń – Mirosław Żywicki. 
 

     
          / załącznik nr 26/ 

2/ Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
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3/  Dyskusji nie było. 
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę                

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu                   
na 2015 r. Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 
  W załączeniu uchwała Nr III/26/2014 
 

          / załącznik nr 27/ 
 

 
Ad punktu 17 porządku obrad  
 
Burmistrz  – jeżeli chodzi o struktury organizacyjne, to zostały zmienione, ponieważ chcę 
usprawnić pracę Urzędu, chce mieć kontrolę, jawność, rzetelność, czytelne zarzadzanie. Ustawa 
nakazuje powołanie stanowiska Wiceburmistrza i Sekretarza. Są łączone stanowiska, jest to 
dopuszczalne, ja stwierdziłam że rozdzielę stanowiska. Od 15 grudnia 2015 r. funkcję 
Wiceburmistrza pełni Pan Piotr Klein. Jeżeli chodzi o wykształcenie to jest wyższe, zakres 
obowiązków został określony w strukturze organizacyjnej. Wiceburmistrz będzie się zajmował 
głównie jednostkami organizacyjnymi, zakładami budżetowymi, spółkami. Planujemy zrobić 
badania, bilanse spółek, żeby zdecydować czy będą dwie spółki czy jedna. Sekretarz zajmuje się 
organizacją pracy w Gminie. Wysokości wynagrodzenia na tą chwile nie jestem w stanie 
powiedzieć, nie chce wprowadzać w błąd, na następnej sesji przedstawię pisemnie zarobki 
Sekretarza i Zastępcy. Wykształcenie wyższe, zarządzanie, doświadczenie w pracy samorządowej. 
Jeśli chodzi o to, dlaczego na to stanowisko nie został zatrudniony mieszkaniec Dzierzgonia, to 
moja decyzja, taką decyzję podjęłam. Jeżeli chodzi o nepotyzm, to może był tu kiedyś i na pewno nie 
jest to zatrudnianie po znajomości. 
Radny Bogdan Toporkiewicz – czy Wiceburmistrz nie mógłby nam sam odpowiedzieć na te 
pytania osobiście? 
Przewodniczący Rady – sugestia żeby zatrudniono Pana Piotra Klein, była moją sugestią. Jako 
przedsiębiorca, mający doświadczenie w zatrudnianiu, w większości skutecznym, po kilku 
rozmowach z Panem Piotrem, stwierdziłem że powinienem przedstawić jego osobę jako kandydata 
na Zastępcę Burmistrza z kilki powodów, między innymi z jego doświadczenia życiowego, drugi 
powód, to wprowadzenie osoby z zewnątrz do naszego środowiska, nie powiązanej układami, 
znajomościami będzie dobre dla naszej społeczności. Zaproponowałem tą osobę Pani Burmistrz, 
Pani Burmistrz powołała Pana Piotra na to stanowisko.   
Zastępca Burmistrza Piotr Klein  – doświadczenie w samorządzie, to jest okres ostatnich 2,5 roku 
mojej pracy, którą wykonywałem jako dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej                    
w Starym Dzierzgoniu. Doświadczenie biznesowe, to szereg lat na różnych stanowiskach 
kierowniczych wyższego i niższego szczebla kierowniczego. Przez kilka lat przebywałem za granicą 
gdzie prowadziłem tam działalność gospodarczą. Skończyłem szkołę w Wielkiej Brytanii. 
Pracowałem na stanowisku kierowniczym w potężnej firmie produkującej pociągi.   
Burmistrz – jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie odnośnie kontroli, to odpowie Pan Sulim, który 
udostępniał dokumenty podczas kontroli, która odbywała się od 16 listopada.  
Z-ca Kierownika RTIRiO Ś Jerzy Sulim – przedmiotem kontroli była inwestycja realizowana 
wspólnie przez gminy, w tym gmina Dzierzgoń jako partner. Kontrola dotyczyła inwestycji 
„Podniesienie atrakcyjności turystycznej Szlaku Zamków Gotyckich na Powiślu - budowa trasy 
rowerowej łączącej zamek w Malborku z atrakcjami turystycznymi powiatów malborskiego, 
sztumskiego, kwidzyńskiego". Kontrola została przeprowadzona w okresie od 25 listopada do 18 
grudnia br. Wyniki tej kontroli są pozytywne, nie ma zastrzeżeń. Protokół nie zawiera żadnych uwag 
co do sposobu realizacji tego projektu. 
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Burmistrz  – odpowiem na pytanie zadane przed sesją przez Panią Sołtys miejscowości Jasna. 
Oświadczam, że nie wydałam żadnego zakazu jazdy autobusami szkolnymi. Umowa jest podpisana 
w sposób taki, ze Gmina płaci za bilety, spółka SPKS zabierała i zabiera mieszkańców, można kupić 
bilet i dojechać. Jedynie zgodnie z przepisami, naszym autobusem szkolnym, gimbusem jest zakaz 
jazdy. Natomiast wszystkie inne autobusy, które kursują zgodnie z przepisami, mieszkańcy mogą 
jeździć. 
Radny Tomasz Przybilski – czy uczniowie liceum też mogą jeździć naszym autobusem? 
Burmistrz  – w szczególnych wypadkach, po uzyskaniu zgody, z uwzględnieniem konkretnych osób, 
nazwisk. Dyrekcja szkoły musi wystąpić z pisemną prośbą z wyszczególnieniem takich osób. 
Radny Andrzej Pskiet -  prosiłem na ostatniej sesji o przygotowanie informacji podatkowych. 
Burmistrz  –  zostały umorzone następujące kwoty: 1464,80 zł – Pan Aleksander Wojtacki, 980 zł – 
Pan Bronisław Wojtacki, 894 zł – Pan Andrzej Grabowski. Umorzenia ze względu na stan zdrowia. 
Wszystkie dokumenty zostały sprawdzone. 
 
 
Ad punktu 18 porządku obrad  
 
Brak wolnych wniosków.  
 
Ad punktu 19 porządku obrad 
  

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 
do 31 grudnia 2014 r. 

Na zakończenie Burmistrz Dzierzgonia – Elżbieta Domańska i Przewodniczący Rady 
złożyli wszystkim życzenia noworoczne. 

 
Ad punktu 20 porządku obrad  
 
  Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 
18:15 zamknął III sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu. 
 
 
Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady 
 
Magda Chwesiuk                     Zbigniew Przybysz 
 
 


